
 
Oikaisuvaatimus sivistyslautakunnan päätökseen 
 
Sivistyslautakunta 15.06.2023 § 33    
30/02.05.01.02/2023    
 
 

Pro Höytiäinen ry:n puheenjohtaja Kirsi Karhio on tehnyt oikaisuvaatimuksen 
sivistyslautakunnan päätöksestä §21/27.4.2023. 
 
Oikaisuvaatimuksessaan 17.5.2023 Karhio toteaa: 
 
”Pro Höytiäinen hakee muutosta koskien Polvijärven kunnan 
sivistyslautakunnan päätökseen olla myöntämättä avustusta, koska Pro 
Höytiäinen ry:n kotipaikka on Kontiolahti. 
 
Perustelumme päätökseen oikaisulle ovat seuraavat: 
 Yhdistyksen kotipaikka on Kontiolahti, mutta toiminta-alue on Höytiäisen 

vesistö- ja valuma-alue ympäristöineen, ei-hallinnollinen alue, joka ylittää 
Kontiolahden, Polvijärven ja Juuan kuntien kuntarajat. 

 Yhdistyksemme on perustettu 2014 eikä kotipaikka ole koskaan aiemmin 
ollut esteenä avustuksia myönnettäessä. 

 Myös tänä vuonna lautakunta myönsi avustuksia joillekin ylikunnallisille 
toimijoille. 

 Yhdistyksemme toteuttaa kunnan hyvinvointistrategiaa ja toimintamme 
näkyvyys maakunnan mediassa tuo myös Polvijärvelle positiivista 
näkyvyyttä. 

 Ympäristönhoitotoimet kohdentuvat suurelta osin Polvijärven kunnan 
alueelle, koska ongelmat ja niihin löydettävät ratkaisut ovat valuma-
alueella ja järven pohjoispäässä, Polvijärven alueella. Tällä hetkellä 
yhdistyksen hanketoiminta keskittyy Polvijärvelle: 

o Wirtavesitiimin työkalujen tuotekehitys / PoSELY 
o Puhakanlahden kunnostus (PoKELY, Kinahmon kalaveden osk) 
o Metsäopisto 1 – wirtavesitiimi vahvistaa osaamistaan (LEADER; 

Tulevaisuusrahasto/PKL, Pvi) 
o Bioreaktorin toiminnan seuranta (PoKELY; yhteistyössä OY, 

Karelia AMK, UEF, Luke, Business Joensuu) – ja bioreaktorihan 
rakennettiin Polvijärven alueelle laaja-alaisella rahoituksella (YM 
+ MMM/PoPELY, MG, UPM Metsä, Olvi Säätiö, MVTT, 
Tulevaisuusrahasto/PKL) 

o Puhakanlahden lintuveden kunnostus / Helmi-ohjelma/YM; 
yhteistyössä Kinahmon kalaveden osk., Kinahmon ja 
Ruvaslahden metsästysseurat 

 
Hanketoiminnasta saatava hyöty kohdentuu monipuolisesti paikallisesti: 
alueita kunnostetaan, paikallinen osaaminen kasvaa, ulkopuolelta 
saadaan osaamista paikkakunnalle, paikalliset ammattilaiset työllistyvät, 
yhteistyö lisääntyy, verkostot vahvistuvat. Esimerkiksi Karelia AMK:n 
kanssa tehdään tiivistä yhteistyötä valuma-alueella – maastotöitä, 
harjoitustöitä, opinnäytteitä. 

 
 Yhdistys hakee toiminta-avustusta, koska hankerahoja voi kohdistaa 

vain hankesuunnitelmien mukaisesti, ei käyttää muuhun 
yhdistystoimintaan. Messuille ja tilaisuuksiin osallistuminen tapahtuu 
jäsenistön vapaaehtoistyönä ja heidän omalla rahoituksellaan, samoin 
talkoot. Tällä työllä hankitaan näkyvyyttä Höytiäisen vesistölle ja 
Kontiolahden sekä Polvijärven kunnille  ja aktiivisuus vaikuttaa myös 
erittäin kilpaillun hankerahoituksen saamiseksi alueelle. 



 Yhdistys hakee aina toiminta-avustusta molemmista kunnista, 
Polvijärveltä ja Kontiolahdelta, ko. kuntien alueella tapahtuvaan 
toimintaan. Sitä rahaa käytetään kuntarajat huomioiden siitäkin 
huolimatta, että tapahtumiin ja etenkin talkoisiin osallistuu aktiivisia 
ihmisiä yli kuntarajojen ja niiden ulkopuolelta ja vaikutukset ulottuvat 
kuntia kauemmas.” 

 
 Oikaisuvaatimus on myös tämän pykälän liitteenä. 

 
Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää hylätä oikaisuvaatimuksen ja pitää voimassa 

kokouksessaan 27.4.2023/§21 tekemänsä päätöksen. Perusteluna on, että 
päätös on syntynyt oikeassa järjestyksessä, avustuksen hakijoita on 
kohdeltu tasapuolisesti ja arvioitu avustuskriteerien mukaisesti. Pro 
Höytiäinen ry:n kotipaikka on Kontiolahti. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
__________ 


